
 
 
 

06. juni 2013 
 
I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål: 
 
En af Jens-Erik Kirkegaards første handlinger som nyudnævnt Naalakkersuisoq for Erhverv, 
Råstoffer og Arbejdsmarked var – ifølge Jens-Erik Kirkegaard selv – at få nedsat en gruppe, 
der kan komme med et bud på, hvordan hans departement kan forbedre kommunikationen 
til offentligheden i forbindelse med råstofprojekter.  

 
1. Har Naalakkersuisut indbudt medierne og relevante interesseorganisationer til at deltage i 
arbejdsgruppen? 

 
2. Har offentligheden mulighed for at opnå aktindsigt i gruppens arbejde?  
 (Medlem af Inatsisartut Palle Christiansen, Demokraterne) 

 
Begrundelse: 
Der er behov for at forbedre Grønlands Selvstyres kommunikation til offentligheden i forbindelse 
med råstofprojekter, mener Naalakkersuisoq for Erhverv, Råstoffer og Arbejdsmarked, Jens-Erik 
Kirkegaard. 
 
En af hans første handlinger som nyudnævnt Naalakkersuisoq for Erhverv, Råstoffer og 
Arbejdsmarked var derfor – ifølge Jens-Erik Kirkegaard selv – at få nedsat en gruppe, der kan 
komme med et bud på, hvordan hans departement kan forbedre denne kommunikation. 
 
Det lyder som et godt og spændende initiativ – især hvis man har husket at inddrage offentligheden 
i projektet.  
 
God kommunikation handler jo ikke kun om at tale til offentligheden, men også om at lytte til den. 
Og det kunne jo meget vel tænkes, at medierne og forskellige borgergrupper og 
interesseorganisationer har gode ideer til, hvordan Departementet for Erhverv, Råstoffer og 
Arbejdsmarked kan forbedre sin kommunikation på området. 
 
Eller sagt med andre ord: Jeg glæder mig over Naalakkersuisuts vilje til at forbedre det pågældende 
departements borger- inddragelse, og håber blot at man har husket at inddrage dem det handler om: 
borgerne…! 

Spørgsmålene bedes besvaret inden for 10 arbejdsdage fra modtagelsen.  


